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021/18: Godkjenning av innkalling og saksliste 
 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

 
   
   
11.06.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Endring i saksliste:  Ny sak 027/18 "Melding/orientering til RMNF" 
Rådet vil gjerne ha møteinnkallingane på epost. 
Elers ingen merknader. 
 
RMNF - 021/18  VEDTAK: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
022/18: Godkjenning av møteprotokoll 
 

Møteprotokollen vert godkjent 
   
   
11.06.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Møteprotokoll frå møte - 23.05.2018 vert godkjent.  
 
RMNF - 022/18  VEDTAK: 

Møteprotokoll frå møte - 23.05.2018 er godkjent.  
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
023/18: Byggeprogram ny kommunal barnehage på Lindås 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

1. Kommunestyret godkjenner byggeprogrammet slik det ligg føre med ei total økonomisk 
ramme på 65.324 mill. for perioden 2016-2021.           



2. Kommunestyret godkjenner oppstart av forprosjekt.  
………………………… 

 

   
   
22.05.2018 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/Linn Hagen-rådgjevar Drift eigedom 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
 
LE - 030/18  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet -22.05.2018: 
Ingen merknader. 
 
 
 
24.05.2018 FORMANNSKAPET 

Prosjektleiar Linn Hagen orienterte. 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes  vedteke. 
 
 
FO - 055/18  INNSTILLING: 

 

1. Kommunestyret godkjenner byggeprogrammet slik det ligg føre med ei total økonomisk 
ramme på 65.324 mill. for perioden 2016-2021.           

2. Kommunestyret godkjenner oppstart av forprosjekt.  
 

 
11.06.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Ingen merknader. 
 
RMNF - 023/18  UTTALE: 

Ingen merknader. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
024/18: Økonomiplan 2019-2022 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
 

Investeringsbudsjettet for 2019 blir vedteke i samsvar med oppsettet i eigen tabell. 



Rådmannen skal justere investeringsbudsjettet for 2019 i samsvar med forventa framdrift på 
prosjekta som pågår i 2018 når budsjettvedtaket for 2019 fattast av kommunestyret i 
desember 2018. 

Økonomiplan for 2019-2022 og rammer for 2019 vert vedteke, jfr eigen tabell. Det endelege 
budsjettvedtaket for 2019 med korrekt ramme for ordinært rammetilskot og rammer for 
tenesteområda inkludert lønns – og prisstigning vert vedteken av kommunestyret i desember 
2018. 

………………………… 

   
   
06.06.2018 UNGDOMSRÅDET 

Ungdomsrådet takkar Janne Sund og Hogne Haugsdal for god orientering om Økonomiplan 2018-
2019. 
Ungdomsrådet forstår at kommunen må ta grep for å halda budsjetta i balanse.  
Samstundes ynskjer ungdomsrådet å kommentera nokon av innsparingane frå framlegget til Rådmann. 
 
- Innsparingar Oppvekst: 
Ungdomsrådet opplever at innsparingane frå Oppvekst i hovudsak vil ramma dei mest sårbare elevane 
i kommunen.  
Det er veldig trist at tilbodet på Seim gard no går mot slutten, sjølv om det har sin naturlege årsak. 
Ungdomsrådet meiner kommunen skulle klårt å finna andre alternative opplæringsarenaer for denne 
elevgruppa. Ungdomsrådet kjenner mange som har nytt godt av tilbodet på Seim gard, og har høyrt 
positiv omtale om tilbodet.  
 
Ungdomsrådet er litt usikre på korleis innsparingene med 5-10 årsverk lærarar kan slå ut. 
Ungdomsrådet spør likevel, vil skulane klara å ta vare på dei mest sårbare elevane som tidlegare kunne 
nytta tilbod som Seim gard og LOAS? 
 
Ungdomsrådet meiner at budsjettforslaget set store krav til at kvar enkelt skule no i større grad må 
klara å tilby alternative opplæringsformer og arenaer, som òg klarer å nå inn til dei mest sårbare.  
 
Ungdomsrådet er skeptiske til forslaget om å avvikla 1 årsverk miljøterapeut i skulen. 
Ungdomsrådet er bekymra for det psykiske presset som ungdom i dag opplever, og at mange 
undersøkingar viser at psykiske problem blant unge stadig er aukande. 
Ungdomsrådet meiner at det aller viktigaste i skulekvardagen er trivsel. At det er viktigare å trivast 
sosialt på skulen enn å vera flink i skulefaga. 
Fleire av medlemmane i ungdomsrådet har sjølv fått oppleva kva for ein ressurs og tyding det har når 
skulen har miljøterapeut eller miljøarbeidar på skulen.  
At det er tilsette på skulen som jobbar miljøretta har vore veldig positivt for det generelle elevmiljøet 
på dei skulane der eit slikt tilbod finst. I tillegg har dette tilbodet vore positivt for dei enkelte elevane 
som har hatt behov for å snakka med ein litt uavhengige voksen om ulike utferdingar. På den måten 
veg miljøterapeuten opp for at det ikkje alltid er ei helsesyster tilgjengeleg, og dei er viktige for å 
skapa god trivsel.  
Ungdomsrådet meiner kommunen burde ha som ambisjon at alle skulane har tilbod om miljøterapeut 
minst to gonger i veka, og at isolert sett er det større konsekvensar for elevmiljøet og trivselen ved å 
avvikla 1 årsverk miljøterapeut samanlikna med 1 årsverk lærer.  
Ungdomsrådet meiner at når tilbod som Seim gard og LOAS avviklast, og helsesystrene må utføra 
fleire sekretæroppgåver og det vert færre lærarar, så burde kommunen kompensera dette med å styrkja 
ressursane til miljøarbeid i skulane og heller auka rammene til miljøterapeutar.  



 
- Hall Ostereidet 
Ungdomsrådet ynskjer at kommunen held på den opphavlege planen om å byggja ein ny hall på 
Ostereidet allereie i 2019 .  
Ungdomsrådet er redd for at ein utsetting på 3 år kan vera starten på fleire rundar med utsetting, då det 
vil vera opp til nytt kommunestyre i Alver kommune å ta denne saka vidare og ingen veit kva for 
prioriteringar eit nytt kommunestyre måtte opptakast av.  
Ungdomsrådet meiner det er uheldig å utsetja bygginga, når kommunen alt har engasjert mange 
ungdomar både i samband med områdeplan for Ostereidet og i samband med innspel til byggeprogram 
for den nye hallen.  
Ungdomsrådet har tidlegare handsama saka om ny hall på Ostereidet, som dei stiller seg veldig 
positive til.  
Ungdomsrådet meiner at ein styrking av tilbodet på Ostereidet vil gjera det meir attraktivt for ungdom 
i området Hjelmås-Leiknes å velja Ostereidet ungdomsskule. Når det i dag er ei utfordring at mange 
elevar søkjer seg til Knarvik ungdomsskule, vil det fór kommunen som heilskap vere lurt å gjera 
Ostereidet meir attraktivt.  
Ungdomsrådet har allereie i samband med byggeprogram for den nye hall gjeve innspel om at det bør 
setjast av areal til ungdom, gjerne ein ungdomsklubb. Ungdomsskuleelevar på Lindås og Knarvik har 
tilgjenge til fleirbrukshall, det har ikkje elevane på Ostereidet. 
 
 
UR - 024/18  UTTALE: 

Ungdomsrådet takkar Janne Sund og Hogne Haugsdal for god orientering om Økonomiplan 2018-
2019. 
Ungdomsrådet forstår at kommunen må ta grep for å halda budsjetta i balanse.  
Samstundes ynskjer ungdomsrådet å kommentera nokon av innsparingane frå framlegget til Rådmann. 
 
- Innsparingar Oppvekst: 
Ungdomsrådet opplever at innsparingane frå Oppvekst i hovudsak vil ramma dei mest sårbare elevane 
i kommunen.  
Det er veldig trist at tilbodet på Seim gard no går mot slutten, sjølv om det har sin naturlege årsak. 
Ungdomsrådet meiner kommunen skulle klårt å finna andre alternative opplæringsarenaer for denne 
elevgruppa. Ungdomsrådet kjenner mange som har nytt godt av tilbodet på Seim gard, og har høyrt 
positiv omtale om tilbodet.  
 
Ungdomsrådet er litt usikre på korleis innsparingene med 5-10 årsverk lærarar kan slå ut. 
Ungdomsrådet spør likevel, vil skulane klara å ta vare på dei mest sårbare elevane som tidlegare kunne 
nytta tilbod som Seim gard og LOAS? 
 
Ungdomsrådet meiner at budsjettforslaget set store krav til at kvar enkelt skule no i større grad må 
klara å tilby alternative opplæringsformer og arenaer, som òg klarer å nå inn til dei mest sårbare.  
 
Ungdomsrådet er skeptiske til forslaget om å avvikla 1 årsverk miljøterapeut i skulen. 
Ungdomsrådet er bekymra for det psykiske presset som ungdom i dag opplever, og at mange 
undersøkingar viser at psykiske problem blant unge stadig er aukande. 
Ungdomsrådet meiner at det aller viktigaste i skulekvardagen er trivsel. At det er viktigare å trivast 
sosialt på skulen enn å vera flink i skulefaga. 
Fleire av medlemmane i ungdomsrådet har sjølv fått oppleva kva for ein ressurs og tyding det har når 
skulen har miljøterapeut eller miljøarbeidar på skulen.  
At det er tilsette på skulen som jobbar miljøretta har vore veldig positivt for det generelle elevmiljøet 
på dei skulane der eit slikt tilbod finst. I tillegg har dette tilbodet vore positivt for dei enkelte elevane 
som har hatt behov for å snakka med ein litt uavhengige voksen om ulike utferdingar. På den måten 
veg miljøterapeuten opp for at det ikkje alltid er ei helsesyster tilgjengeleg, og dei er viktige for å 
skapa god trivsel.  



Ungdomsrådet meiner kommunen burde ha som ambisjon at alle skulane har tilbod om miljøterapeut 
minst to gonger i veka, og at isolert sett er det større konsekvensar for elevmiljøet og trivselen ved å 
avvikla 1 årsverk miljøterapeut samanlikna med 1 årsverk lærer.  
Ungdomsrådet meiner at når tilbod som Seim gard og LOAS avviklast, og helsesystrene må utføra 
fleire sekretæroppgåver og det vert færre lærarar, så burde kommunen kompensera dette med å styrkja 
ressursane til miljøarbeid i skulane og heller auka rammene til miljøterapeutar.  
 
- Hall Ostereidet 
Ungdomsrådet ynskjer at kommunen held på den opphavlege planen om å byggja ein ny hall på 
Ostereidet allereie i 2019 .  
Ungdomsrådet er redd for at ein utsetting på 3 år kan vera starten på fleire rundar med utsetting, då det 
vil vera opp til nytt kommunestyre i Alver kommune å ta denne saka vidare og ingen veit kva for 
prioriteringar eit nytt kommunestyre måtte opptakast av.  
Ungdomsrådet meiner det er uheldig å utsetja bygginga, når kommunen alt har engasjert mange 
ungdomar både i samband med områdeplan for Ostereidet og i samband med innspel til byggeprogram 
for den nye hallen.  
Ungdomsrådet har tidlegare handsama saka om ny hall på Ostereidet, som dei stiller seg veldig 
positive til.  
Ungdomsrådet meiner at ein styrking av tilbodet på Ostereidet vil gjera det meir attraktivt for ungdom 
i området Hjelmås-Leiknes å velja Ostereidet ungdomsskule. Når det i dag er ei utfordring at mange 
elevar søkjer seg til Knarvik ungdomsskule, vil det fór kommunen som heilskap vere lurt å gjera 
Ostereidet meir attraktivt.  
Ungdomsrådet har allereie i samband med byggeprogram for den nye hall gjeve innspel om at det bør 
setjast av areal til ungdom, gjerne ein ungdomsklubb. Ungdomsskuleelevar på Lindås og Knarvik har 
tilgjenge til fleirbrukshall, det har ikkje elevane på Ostereidet. 
 
 
07.06.2018 ADMINISTRASJONSUTVALET 

Økonomisjef Janne Sund orienterte. 
Framlegg: 
Økonomiplan 2019- 2022 vert teke til orientering. 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
Uttale til økonomiplanen frå Utdanningsforbundet Lindås 
 
Rådmannen kjem med forslag til store kutt innan skule. Kommunalsjef  Kristin Moe meiner at kutta er 
akseptable. Om ein har oversikta over alle relevante tal og faktorar, er det for Utdanningsforbundet 
Lindås ikkje mogleg å vere einig med kommunalsjefen. 
 
Her er dei viktigaste tala: 
Frå skuleåret 2015/16 til og med skuleåret 2018/19: 

· Lærarårsverka er kutta frå 214 til 197, ei nedgang på nesten 9%. 
· Elevtalet har auka frå 1920 til 1970 elevar, ei auke på 2,5%. 
· Sekretærstillingane i skulen vert kutta med 17% frå skuleåret 2017/18 til 2018/19. 

 
Frå skuleåret 2015/16 til og med skuleåret 2020/21 med dei kutta som no er føreslått: 

· Lærarårsverka er kutta frå 214 til 187, ei samla nedgang på over 14%. I tillegg forsvinn 
dei spesialpedagogane som er på Læringssenteret når det skal leggjast ned. 

· Sekretærstillingane er redusert med 31%. 
· PPT er kutta med èitt årsverk, som utgjer eit kutt på over 10%. 
· Elevtalsprognosen med ei auke på 2-3% kvart år dei neste åra seier oss at elevtalet på 

desse fem åra aukar frå 1920 til 2050, ei auke på over 9%. 
 
Lindås kommune har ein god Kvalitetsplan for oppvekst, som seier mykje om korleis kvaliteten skal 
vere i Lindåsskulane. Dei kutta som allereie er gjennomførte, og dei som no er foreslått, vil i praksis 



gjera det umogleg å nå måla i planen. 
 
Det vi allereie opplever, er at mobbetala blant elevane går opp. Skulane opplever større og større 
utfordringar med krevjande elevåtferd. Sjukefråveret til dei tilsette i skulane, som tradisjonelt har vore 
lågt, er aukande. Færre og færre tilsette skal undervise, støtte, hjelpe og ha omsorg for fleire og fleire 
elevar. Spesialpedagogisk spisskompetanse forsvinn, noko som aukar utfordringane ytterlegare på den 
einskilde skule. Krevjande elevåtferd har gjort at kommunen dei siste åra har tilsett miljøterapeutar i 
skulane. Miljøterapeutane gjer ein fantastisk jobb både med dei mest krevjande og dei mest sårbare 
elevane. No skal det kuttast i dette tilbodet òg. 
 
Det har i årevis vore sagt at skulane i Lindås kommune i økonomi og bemanning ligg over nivået for 
samanliknbare kommunar (same kommunegruppe). Desentralisert skulestruktur og naudsynt deling i 
nynorsk- og bokmålsklassar er to av årsakene til at dette tidlegare har vore tilfellet. Då vi gjekk inn i 
GSI-tala for skuleåret 2016/17, og samanlikna kvar einskild skule i Lindås kommune med tilsvarande 
skular (elevtal, skuletype) i andre kommunar, fann vi at Lindåsskulane låg under gjennomsnittleg 
ressursbruk. Ressursnivået var allereie då lågare enn til dømes i Meland og Radøy.  
 
Lindås kommune som skuleeigar har stort fokus på læringsmiljø og læringsresultat. 
Utdanningsforbundet Lindås meiner at dei kutta som no er foreslått, uunngåeleg vil gå ut over miljøet 
og resultata, og vi vil oppleve nok ei auke i oppmeldingane til PPT når det ikkje er bemanning nok til 
å gje elevar som treng tilpassa undervisning det dei treng innanfor ordinær undervisning. Elevar og 
tilsette skal meir enn berre å overleva skuledagane, - dei skal læra og trivast òg. 
 
Knarvik 7.juni 2018 
Jarle Næss, HTV Utdanningsforbundet Lindås 
 
 
ADM - 003/18  UTTALE: 

Økonomiplan 2019- 2022 er teke til orientering. 
 
11.06.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Janne Sund-økonomisjef 
Uttale:  
Kultur: Rådet meiner at det er viktig at ein får behalda kultur- og idrettsmidler.  Dette for å sikre at 
Idrett og kultur er eit tilbod som er likt for alle uansett utfordringar.    
Eining for funksjonshemma: Det må vera ein god og trygg prosess rundt flyttiing.  Det er viktig at 
ingen vert flytta mot sin vilje.  
Skule - Avvikle drift læringssenteret: Rådet er sterkt ueinig i å avvikle LOAS.  Denne brukargruppa 
kan ikkje få eit godt nok tilbod på heimeskulen. 
Skule:  Reduksjon 5 årsverk:  Rådet er bekymra for borna som har behov for og rett til 
spesialundervisning/tilrettelagt undervisning. 
Miljøterapeut: I Lindås kommune har me ikkje kapasitet blant lærarane, helsesøstre, på  PPT eller hos 
kommunepsykolog idag, til å kunne ta oss av dei oppgåvene som miljøterapeuten gjer.  
Miljøterapeuten er særs viktig for born med spesielle behov.  
 
 
RMNF - 024/18  UTTALE: 

Uttale i RMNF - 11.juni 2018: 
Kultur: Rådet meiner at det er viktig at ein får behalda kultur- og idrettsmidler.  Dette for å sikre at 
Idrett og kultur er eit tilbod som er likt for alle uansett utfordringar.    
Eining for funksjonshemma: Det må vera ein god og trygg prosess rundt flytting.  Det er viktig at 



ingen vert flytta mot sin vilje.  
Skule - Avvikle drift læringssenteret: Rådet er sterkt ueinig i å avvikle LOAS.  Denne brukargruppa 
kan ikkje få eit godt nok tilbod på heimeskulen. 
Skule:  Reduksjon 5 årsverk:  Rådet er bekymra for borna som har behov for og rett til 
spesialundervisning/tilrettelagt undervisning. 
Miljøterapeut: I Lindås kommune har me ikkje kapasitet blant lærarane, helsesøstre, på  PPT eller hos 
kommunepsykolog idag, til å kunne ta oss av dei oppgåvene som miljøterapeuten gjer.  
Miljøterapeuten er særs viktig for born med spesielle behov.  
 
11.06.2018 ARBEIDSMILJØUTVALET 

Økonomisjef Janne Sund orienterte. 
Merknad frå HTV utdanningsforbundet: dersom bygging ny barnehage på Lindås vert utsett må det 
gjenninføras midlar til vedlikehald av eksisterande barnehage.  
Meldinga er teke til orientering med merknad, samrøystes. 
 
AMU - 016/18  UTTALE: 

Økonomiplan 2019-2022 er teke til orientering med merknad.  
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
025/18: Høyringsuttale til Prehospital plan for Helse Bergen HF  
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
 
Lindås kommune gir uttale i samsvar med vurderingane gitt i saksutgreiinga 

   
   
11.06.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Terese Folgerø-kommuneoverlege 
 
Saka vert teke til orientering. 
 
RMNF - 025/18  UTTALE: 

Uttale i RMNF - 11.juni 2018: 
Ingen merknader. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
026/18: Høyringsuttale til Utviklingsplan 2035 for Helse Bergen HF 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Lindås kommune gir uttale i samsvar med vurderingane gitt i saksutgreiinga 
 

   



   
11.06.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Terese Folgerø-kommuneoverlege 
 
Saka vert teke til orientering. 
 
RMNF - 026/18  UTTALE: 

Uttale i RMNF - 11.juni 2018: 
Ingen merknader. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
027/18: Melding/orientering til RMNF 
 

 
   
   
11.06.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Kari Hesjedal-avdelingsleiar Forvaltningskontor og Leni Dale-kommunalsjef 
Helse og omsorg 
 
"Retningslinje for helse- og omsorgstenester i samband med ferie/feriereiser."   
Retningslinjene vert lagt ut på heimesida og tilsendt utvalet. 
 
Meldinga vert teke til orientering. 
 
 
RMNF - 027/18  UTTALE: 

 
Ingen merknader. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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